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Abstract

        
The international nomenclature for large ureters is briefly discussed and the results in a group of 15 patients with 21 primary obstructive megaureters are presented. All patients had a ureteroneocystostomy (Politano-Leadbetter or Cohen), in 9 an additional tapering was done. The late results are good in 14 of the 15patients and seem to be better than in other forms of megaureters. The comparison with other reports is however difficult because the primary classification of the megaureters is often incomplete.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Nomenklatur der verschiedenen Formen von Megaureteren wird kurz diskutiert. Die Spätresultate von 15 operierten Patienten mit 21 primär obstruktiven Megaureteren mit adynamischem Segment werden vorgestellt. Zusätzlich zur Uretero-Cysto-Neostomie (UCN) nach Politano-Leadbetter oder Cohen wurde 9mal ein Tapering vorgenommen. Die Spätresultate sind bei 14 der 15 Patienten gut und scheinen wesentlich günstiger zu sein als bei anderen Formen des Megaureters. Vergleiche mit der Literatur sind schwierig, da das primäre Krankengut meist nur ungenügend definiert ist.


      

Key words

Functionally obstructive megaureters - Treatment - Late results
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